
KRISTIJAN JELIĆ:  

- Idemo se vratit na životno važna pitanja Grada Zagreba.  

Hvala predsjedniče.  

Kolegice i kolege, malo me izdao dobar glasa ali probat ću sažeti što prije. Moje pitanje 

je upućeno gradonačelniku, hoćete li odgoditi odluku o povećanju cijene vode koja je 

najavljena. Znam da se...  

Pardon, može isponova da mikrofon mi… 

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

-  Radi, radi.  

 

KRISTIJAN JELIĆ:  

- Ne radi. Sad radi.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Radi. Malo ste visoki.  

 

KRISTIJAN JELIĆ:  

- Nije, al' nije radio. Još kako mi glas…  

……(Žamor)……  

A možete vratit vrijeme?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Može naravno, vrijeme.  

 

KRISTIJAN JELIĆ:  

- E sad, evo sad se čuje da.  

Znači još jednom ponavljam, znači hoćete li odgoditi, znam da ste najavili da ćete malo 

umanjiti, s 20 na 15 posto. Al' ako se već i diže ja smatram da je 5% maksimalno koliko bi se 

moglo dići, ali mislim da bi mogli odgodit na godinu dana jer kao što je svima poznato evo 

vlada je odgodila primjenu Uredbe o visini naknade za korištenje voda na godinu dana te je 

time jedan, jedan od glavnih razloga figurativno da tako kažem pao u vodu. Tako da, naravno 

ostale su investicije. Ja se slažem da su potrebne investicije i to je valjda svima jasno da je ne 

desetljećima nego u zadnjih pedeset godina se izuzetno malo ulagalo u vodoopskrbnu 

infrastrukturu u gradu Zagrebu i to sigurno da treba krenuti s tim investicijama ali kao što smo 

i najavili u sljedećih pet godina bit će posredstvom i EU fondova preko 2 milijarde kuna uloženo 

u infrastrukturu. Naravno tu znamo 30% treba i Grad Zagreb sakupiti ali s druge strane evo ja 

se neću pozivati na patetiku, često se tu služimo nekom patetikom, te ugrožene skupine 

društava, napaćeni narod itd., ja ću se evo poslužit samo razumom i zdravom logikom jer ja 

pitam zašto bi građani grada Zagreba plaćali taj nemar i neracionalno poslovanje Vodoopskrbe 

i odvodnje, ponavljam godinama neracionalno jer na kraju krajeva to održavanje vodovodne 

mreže građani odavno i plaćaju kroz cijenu kubika. Znači sad da plaćaju nemar Vodoopskrbe i 

odvodnje kroz povećanje cijene kubika. Mislim da jednostavno to je njihov corebusines. Oni 

se jednostavno nisu bavili onim poslovima za koje su plaćeni.  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

I koje su građani grada Zagreba plaćali kroz cijenu kubika.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupniče.  

Odgovor će dat gradonačelnik Grada Zagreba Tomislav Tomašević. Izvolite.  



 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači Uprava Holdinga je najavila povećanje cijene usluge vodoopskrbe i odvodnje i 

pročišćavanja otpadnih voda, to je jedan račun, za prosječno oko 20% kad govorimo o 

kućanstvima. Tih 20% efekt na godišnjoj razini je 200 milijuna kuna. Jedna četvrtina toga, 50 

milijuna kuna bi bila da vlada u međuvremenu nije odgodila Uredbu o naplati količine vode, o 

naplati vode, zahvaćene vode, po količini zahvaćene vode a ne isporučene vode što znači da bi 

50 milijuna kuna bio veći ajmo reć trošak Vodoopskrbe i odvodnje godišnje. To je jedna 

četvrtina.  

50 milijuna kuna je trenutno operativni gubitak Vodoopskrbe i odvodnje koji bi bio veći, 

istina da vlada nije donijela mjere vezane za električnu energiju povećanje cijene vode bi 

moralo ić puno puno veće. Ali i dalje iako je električna energija u tom smislu trošak, povećanje 

troška izbjegnuto i dalje zbog povećanja cijena dijelova, građevinskih radova pa i cijene rada 

tj. znači materijalnih prava koja se isto tako povećavaju u VIO-u je trenutno 50 milijuna kuna 

gubitka godišnje.  

Vodoopskrba i odvodnja je visoko regulirana djelatnost koja mora bit financijski 

samoodrživa. Znači mora se, kroz cijenu vodnih usluga prema zakonima i europskim 

direktivama mora biti održiva. Znači ne smije bit u minusu. Mi ne možemo subvencionirati 

Vodoopskrbu i odvodnju. Mi radimo ono što možemo. plaćamo primjerice priključke za vodu 

svima obiteljskim kućama. Za to smo u rebalansu osigurali s 10 smo povećali na 20 milijuna 

kuna prije samo nekoliko mjeseci. Međutim ne možemo pokrivati operativne gubitke zbog 

inflacije koji su trenutno oko 50 milijuna kuna. Smanjili smo 

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

prije, bili bi veći ali smo ih smanjili.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Nastavit ću dalje  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Izvolite zastupniče Jelić, želite dodatno objašnjenje.  

  

KRISTIJAN JELIĆ:  

- Zahvaljujem se na odgovoru.  

Da, mislim rekli ste u principu što sam i ja rek'o. Nisam ja bez veze isto rek'o  na početku, 

tražio sam da se odgodi godinu dana al' sam rek'o ako se već uvodi da se uvede 5%. Jer tih 5% 

iznosi točno koliko sam vidio i u izvješćima da je gubitak tih 50 milijuna. Zato sam rekao ako 

onda da se diže za tih 5%.  

Ali opet ponavljam, zašto bi, zašto bi građani grada Zagreba plaćali neracionalno 

poslovanje Vodoopskrbe i odvodnje.  

A s druge strane možemo, gledajte, zadužili smo se za sve i svašta ovih proteklih godina. 

Ne govorim samo o vašem mandatu, govorim i godinama prije. Kao što sam rek'o ja se slažem 

da treba investicije povećat, na kraju krajeva investicije su jedini zamašnjak za naše 

gospodarstvo da se pokrene. Prema tome ja sam uvijek za investicije ali mi te investicije 

možemo i kroz kreditnu liniju. Opet će to na kraju platiti građani grada Zagreba kroz porez i 

prirez odnosno prvenstveno prirez ali neće biti direktno kroz cijenu kubika vode. Kažem, evo 

ja  

……(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  



tu apeliram evo na neki zdravi razum i kažem da se zadržimo u toj nekoj, barem onda u 

tih 5% pa da pokrijemo taj operativni gubitak a drugi dio će se, kažem ovaj dio od 30%.  

Na kraju krajeva vi ste isto svjesni da još nije raspisan natječaj, jel' tako, za EU fondove ili u 

pripremi su. znači to teško da će to biti prije početka, realizacija prije početka 2024. godine.  

Hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Dodatno objašnjenje gradonačelnik Tomislav Tomašević.. Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači 5% povećanje i ovih 50 milijuna kuna operativnog gubitka su već sada. Znači 

bilo kakvo odgađanje znači još veći minus u poslovanju Zagrebačkog holdinga koji treba i 

refinancirati obveznice koje dolaze na naplatu preko 2 milijarde kuna sljedeće godine. Znači u 

tom smislu iako je uprava napravila puno stvari da stabilizira financijsko poslovanje Holdinga 

i dalje treba puno toga još napravit. Znači 50 milijuna kuna, ponavljam, je dovoljno samo da 

pokrije trenutne minuse ali sad a mi to ne radimo. Znači bilo kakvo odgađanje stvara još veći 

gubitak. To je jedna stvar.  

Druga stvar potrebno nam je još onda barem 100 milijuna kuna za investicije. Samo da 

sufinanciramo europski novac, na 2 milijarde kuna 30% je oko 500 milijuna kuna i više. Znači 

to u sljedećih pet godina u investicijskom ciklusu je 100 milijuna kuna a i to nije dovoljno. A i 

ne možemo čekati kad bude natječaj i kad to prijavimo jer moramo sada radit na tim cijevima. 

Ja ne želim raditi ono što je radio moj prethodnik. Ja ne želim čekati kraj mandata i gledati kako 

pucaju cijevi. Nije to problem samo curenja vode. To je problem pa i sigurnosni u krajnjoj liniji. 

Znači imali smo pucanje magistralnih cjevovoda koji su radili poplave gdje su ljudi iz svojih 

podruma morali iskakati kroz prozor jer im je tako brzo ulazila voda, u jednom učeničkom 

domu. Znači to su stvari koje ja ne želim i to je moja odgovornost. I u tom smislu odgodit ćemo, 

do 1.3. ostaje 15%. Smanjili smo s 20% za 5%, ovih 50 milijuna kuna što je efekt odgode 

vladine uredbe međutim 100 milijuna kuna je minimum za investicije I ne možemo to 

financirati ponavljam iz proračuna. Ne možemo. Znači u tom smislu to mora ići kroz cijenu 

vodnih usluga.  

I ja ću reć i dalje, da kada se makne ovih 4 kune za pročišćavanje otpadnih voda  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

i s novim cijenama grad Zagreb će biti među jeftinijim  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- većim gradovima po cijeni vode u Hrvatskoj.  

 


